
 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXIII/2016 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  30 grudnia  2016 roku. 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 9:00 i trwały do godz. 

12:55 na sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli w 

obradach radni  według załączonej listy obecności, sołtysi, Burmistrz Chodcza – Jarosław 

Grabczyński, Radca Prawny-  Dorota Grabczyńska, Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta 

Nowakowska. 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia XXIII sesji 

Rady Miejskiej w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących tj. Burmistrza Chodcza  

Pana Jarosława Grabczyńskiego, Radcę Prawnego  Panią Dorotę Grabczyńską,  Panią 

Skarbnik, pracowników Gminy, sołtysów oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję . 

Według listy obecności  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła,  iż  na sali  obecnych 

jest  13 radnych   w związku z powyższym Rada Miejska może obradować  i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Anna Twardowska wskazała iż odczyta porządek obrad 

dzisiejszej sesji, po odczytaniu zwróciła się do radnych czy są uwagi bądź propozycje do 

dzisiejszego porządku. Uwag i propozycji żadnych  radni nie zgłosili w związku z tym 

poddała przewodniczące porządek obrad pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało 14 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0.         

Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła, iż porządek obrad sesji został przyjęty w 

następującym brzmieniu: 

1.  Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.    Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 

2017. 

       -  przedłożenie projektu budżetu – P. Skarbnik 

       -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 

       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       - dyskusja, 



       - podjecie uchwały Nr XXIII/163/16, 

5.   Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Chodecz na lata 2017-2031. 

       -  przedłożenie projektu WPF – P. Skarbnik 

       -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 

       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -  dyskusja, 

       -  podjecie uchwały Nr XXIII/164/16, 

 

6.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

Chodecz na rok 2016 . 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXIII / 165 /16 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXIII /166 /16 

8.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały dotyczącej emisji obligacji. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały  Nr  XXIII / 167 /16, 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały dotyczącej likwidacji Zespołu Obsługi 

Placówek Oświatowych Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Radca Prawny , 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXIII / 168 /16, 

10.   Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  zasad udzielania z budżetu gminy dotacji na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. J. Bontal, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXIII / 169 /16, 

11.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wzorów formularzy  deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli . 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P.E. Nowakowski, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XXIII / 170 /16, 



12. Lokalny Program Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz – omówienie podstawowych 

zagadnień dotyczących rewitalizacji i LPR, a także przedstawienie dalszego planu pracy.      

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. A. Drzewiecka, 

       -    dyskusja, 

13.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

14.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

15.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzednich obrad w 

głosowaniu jawnym, za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw -0,  wstrzymało -0. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XXII  sesji  został  przyjęty. 

 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński wskazał iż miesiąc grudzień to szczególny 

miesiąc w którym działo się bardzo wiele i wiele spraw było związanych ze spotkaniami 

przedświątecznymi, tzn. spotkania opłatkowe, wigilijne , przedświąteczne. Spotkania w 

naszej Gminie ze Stowarzyszeniami jak Emerytów i Rencistów, spotkanie 16 dla osób 

samotnych, organizowane przez MGOPS. Uczestniczyła w tym spotkaniu wigilijnym poseł 

Pani Joanna Borowik. Burmistrz szczególna uwagę zwrócił na wystawę stołów wigilijnych 

powiatową , która odbyła się w Kowalu. Gminę naszą reprezentowało KGW z Psar, za co 

szczególnie Pan Burmistrz podziękował składając podziękowania na ręce sołtysa i na ręce 

Pana Radnego Bohdana Kluzika. Poza tymi sprawami to były też i inne prace, a grudzień w 

jednostkach samorządowych to wzmożona praca. Zakończenie pewnych spraw , zakończenie 

robót budowlanych, nawet dzisiaj się odbywa się odbiór wykonanej inwestycji, ale to już 

tylko pewne sprzątanie, chociażby mowa o wylewce w Woli Adamowej i rozliczenie tych 

inwestycji pokończonych. Sprawy te księgowe i papierowe niestety bardzo ważna rolę 

odgrywają i trzeba było dużo czasu   poświęcić nad tymi cyframi wspólnie z Panią Skarbnik. 

Tak ,aby nasza Gmina miała wszystkie  zadania inwestycyjne rozliczone prawidłowo. 

Burmistrz wskazał iż krótko odniesie się do budżetu z roku 2016. Wskzał iż w ciągu roku 

2016 na sesjach szanowni radni jak i sołtysi oraz zaproszeni goście mieli możliwość 

wysłuchania w czasie sesji wszystkich spraw które były związane z funkcjonowaniem Gminy, 

czyli były podejmowane nowe uchwały w sprawie nowych inwestycji, wprowadzane były 

zmiany do budżetu prawie co sesje, wprowadzane były nowe dotacje nowe zadania, 

podejmowane były uchwały o zaciąganiu pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowisk, te umowy które zostały podpisane  wpłynęły, podpisano umowy o obligacjach na 

6 mln. zł. Uchwała o obligacjach była podjęta na bez mała 6 mln. zł. wykorzystano 2 mln. 

400 zł. tylko. Natomiast na koncie Gminy zostało około 900 tys. zł. do tego spłacono około 

600 tys. z zadłużenia z lat poprzednich. Reasumując  tak naprawdę przy dużej liczbie 

inwestycji , które były prowadzone w tym roku w różnym zakresie, drogowe, murowe, 

remonty , to wszystko ze środków własnych i mimo tych wszystkich inwestycji dużej ich 

ilości i dużych kwot które to pochłonęły to tylko 900 tys. dodatkowo było potrzeba, no w 

zaokrągleniu 1 mln. To według tego wszystkiego jest to bardzo dobry wynik. Nie należy się 

martwić, bo te pieniądze które radni przegłosowali i była podjęta uchwała o zaciągnięciu 

obligacji będzie realizowana w roku 2017. Dzisiejsza sesja jest podsumowującą rok 2016,  a 



zarazem uchwalająca budżet na rok 2017. Tak naprawdę te pieniądze przydadzą się na 

rozruch w nowym roku budżetowym zanim wpłyną jakieś dofinansowania, dotacje itp. to 

chcemy ruszyć od początku roku z inwestycjami, jak tylko pogoda pozwoli z początkiem roku 

2017. 

Odbyło się jeszcze jedno  zdarzenie w Gminie niecodzienne, chyba pierwszy raz na naszym 

terenie gościliśmy tak znamienitą telewizję Trwam, która nagrywała swój reportaż w dniu             

13 grudnia 2016r. Materiał filmowy, mieszkańcy mogli obejrzeć w dniu 21 grudnia o godz. 

17;00 był emitowany. W internecie cały czas gdzieś tam funkcjonuje i można do niego 

wrócić. Burmistrz wskazał iż generalnie nie chce się odnosić jakoś szczegółowo do tego 

materiału. Nie chce Pan Burmistrz dzisiaj się odnosić, bo nie czas i miejsce. Dzisiaj 

generalnie mamy sesję budżetową i chce się na tym skupić. Trudno Burmistrzowi jest to 

ocenić, cyferki gdzieś tam zostały zarzucone, ale posłuży się cyferkami, około 99% tych 

wypowiedzi to są kłamstwa na co mamy dokumenty, więc riposta co do tego będzie, będzie 

krótka ale  będzie cięta. Aby riposta była dobra to musi być riposta cięta. Natomiast riposta 

nie jakieś tam kontratak, tylko pewne wyjaśnienie. Na te kłamstwa które tam miały miejsce, 

które były przedstawiane, Burmistrz posłuży się dokumentami i przedstawi je. Osoby które 

się tam wypowiadały, to wypowiadały się z głowy i świetnie  przekazywały, lecz te 

wypowiedzi nie były podparte dokumentami. Było spotkanie z radnymi przed dzisiejszą sesją 

i była rozmowa w tym kierunku więc część radnych włączy się w tę odpowiedź, posłużymy 

się po prostu dokumentami aby odeprzeć tego typu zachowania.  

Generalnie, co by nie mówiąc nie był to zły rok dla tej Gminy, owszem były nieprzyjemne 

zdarzenia dla większości, chociażby zamknięcie dwóch szkół, już to nie należało do 

przyjemności. Nikomu nie przyniosło to radości. Natomiast udało się rozwiązać sprawę 

dowozu dzieci i w miarę tak żeby rodzice byli zadowoleni oraz żeby dzieci jak najmniej 

odczuły skutki zmian, tego zamknięcia szkół.  Nie były to radosne chwile, aczkolwiek po tak 

krótkim czasie  który minął były te zmiany konieczne. Były jednak to dobre decyzje, że to 

będzie jedna duża zbiorcza szkoła w Chodczu. Nie ma jakiś wielkich odległości co do 

dowozu , Burmistrz uważa że dobrze sobie poradziliśmy z tymi sprawami, jednakże nie były 

to chwile radosne. Były też i chwile radosne jak zabawy, coroczne imprezy kulturalne typu 

kupała, dożynki, ale były też mniejsze jak przeglądy orkiestr, święto truskawki, święto 

ziemniaka i dyni które to się wpisują w nasz krajobraz. Były też lokalne – sołeckie spotkania , 

druga biesiada w Pyszkowie, były  spotkania organizowane przez Koła Gospodyń w Psarach i 

w innych miejscowościach, a ważne jest to że w takich kluczowych chwilach potrafimy 

trzymać się razem. Burmistrz złożył podziękowania dla radnych, bo były sprawy trudne i 

bardzo trudne do realizacji w roku 2016. Były sprawy związane z oświatą. Były sprawy 

związane z inwestycjami, były sprawy i podejmowane decyzję ze sprawą w zakresie 

inwestycji. Jednak w takich kluczowych momentach potrafiono się zebrać pomyśleć nad tym 

racjonalnie i udało się dojść do porozumienia  i te inwestycje udało się zrealizować. A 

zrealizowanie tych wielu inwestycji w roku 2016 daje nam możliwość realizacji kolejnych w 

następnych latach . Za chwilę Pani Skarbnik będzie szczegółowo omawiać budżet na rok 

2017 i Burmistrz uważa, że każdy coś w tym budżecie znajdzie ze swego podwórka lub pod 

swoim kątem. Tak staramy się  projektować i konstruować oraz  planować budżet i 

projektować i planować inwestycje. Nie zawsze się da, że w jednym roku w każdym 

sołectwie czy w każdym okręgu wyborczym da się realizować. Chociaż jeżeli było 



realizowane w jednym to w przyszłych latach będzie nacisk na kolejne. W tym duchu 

będziemy pracować w roku 2017 , powiedział Pan Burmistrz Chodcza. Podziękował za 

uwagę. 

Przewodnicząca Rady podziękowała za złożone sprawozdanie przez Pana Burmistrza i 

poprosiła o dyskusje w tym temacie. Radni nie podnieśli dyskusji co do powyższego. 

 

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła przewodniczących Komisji Rady Miejskiej o 

przedłożenie sprawozdań sz prac w okresie międzysesyjnym , i tak przedłożono: 

 

1) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska  – sprawozdanie przedłożyła 

przewodnicząca radna Pani Ewa Kwiatkowska – przewodnicząca, powiedziała iż w okresie 

międzysesyjnym  Komisja odbyła jedno posiedzenie, dotyczyło ono głównie deklaracji w 

zakresie wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Komisja ma 

wątpliwości co do  zapisów tej deklaracji, nad nia należy popracować i dlatego też Komisja 

proponuje  żeby do tego tematu wrócić w terminie późniejszym. 

 

2) Komisja Budżetu i Finansów – sprawozdanie przedłożył przewodniczący radny P. 

Grzegorz Makowiecki – przewodniczący, powiedział iż komisja odbyła dwa posiedzenia , na 

pierwszym posiedzeniu były omawiane sprawy projekty budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 

rok 2017. Każdy mógł się z projektem zapoznać. Wskazał iż w tym projekcie jest mnóstwo 

inwestycji zaplanowanych i są to niemałe inwestycje. Dlatego też w roku następnym będą 

potrzebne niewykorzystane obligacje. Omawiane były także zmiany do budżetu na 2016 rok, 

które będą w dalszym ciągu będą omawiane przez P. Skarbnik. Również sprawy zmiany WPF 

były omawiane. Były także omawiane sprawy zmiany do uchwały w sprawie obligacji  i tu 

również wchodzą zmiany do uchwały, omawiano ile zostało wykorzystanych w roku 

bieżącym, a ile pozostaje na rok 2017. Rozpatrywane było również pismo  a konkretnie 

zapisy w umowie o wydzierżawienie lokalu dla policji w Chodczu. Rozmawiano na temat 

wprowadzenia zmian do zapisów w umowie.  Komisji Obywatelska wyraziła swoja opinię , 

że Gmina nie będzie pokrywała kosztów związanych z poborem energii elektrycznej oraz za 

ogrzewanie.  Komisja Budżetu i Obywatelska wspólnie wstąpiły z wnioskiem o zmianę 

zapisu w umowie co do tej kwestii. Przewodniczący Komisji wskazał iż z budżetu gminy  

wydatkowana była dość pokaźna kwota na przeprowadzenie remontu w budynku w którym 

mieści się Komisariat Policji w Chodczu  około 140 tys. zł. Ponadto omawiano wprowadzenie 

zmian do uchwały o zaciągnięciu obligacji, miało być pięć obligacji powstał sześć na kwotę 

2.400,-mln zł. Podziękował za uwagę. 

Przewodnicząca Rady poprosiła następnie o sprawozdanie z Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu.  

3) Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, sprawozdanie przedłożył przewodniczący 

radny P. Jerzy Stempczyński, stwierdził iż przedmiotowa komisja w okresie międzysesyjnych 

spotkała się raz, a  dotyczyło rozpatrzenia pism jakie wpłynęły do komisji i tak : 

- sprawa dowozu niepełnosprawnego dziecka z miejscowości Cetty, Komisja uznała, że jeżeli 

rodzic chce sam dowozić dziecko, to Komisja przycyla się do powyższego, ponieważ będzie 



to dużo taniej, ponieważ jest to jeszcze kwestia opiekuna , pojazdu specjalnego i Komisja 

wyraziła aprobatę co do powyższego. 

- sprawa dogrania dowozu uczniów w kierunku Cetty – Zieleniewo i Chodecz-Kromszewice, 

na bieżąco  sprawa została załatwiona przy współudziale Pana Tomasza Lewandowskiego 

Kierownika ZOPO MiG, Prezesa ZKG Spółka Chodecz, dyrektor SZP Chodecz Pani Gonery 

na bieżąco. 

- kwestia zatrudnienia asystenta – nauczyciela  wychowania przedszkolnego Komisja 

wyraziła zgodę , wynika to z przepisów ustawowych, 

- zwrot  kosztów przejazdu nauczycieli którzy prowadzą nauczanie indywidualne z uczniami, 

czyli 4 dzieci niepełnosprawnych, z tego co członkowie zapoznała się Komisja, nie jest to 

uregulowane żadnymi przepisami ustawowymi, ponadto wyszła ciekawa sprawa, iż w szkole 

takie wyjazdy nie były ewidencjonowane. Komisja zwróciła uwagę Pani dyrektor , aby 

zaprowadzić zeszyt w którym będą odnotowywane wyjazdy nauczycieli do dziecka z którym 

prowadzą nauczanie indywidualne. Jednakze temat jest skąp likowany , należy zając się tą 

sprawą na przyszłość, a szkoła musi ewidencjonować takie wyjazdy na bieżąco. Tyle z 

posiedzenia Komisji Oświaty, natomiast w kończącym się 2016 roku Przewodniczący 

Komisji, podsumowując ten rok kulturalnie i rekreacyjnie wskazał, że jako członkowie 

Komisji zwracają uwagę na działalność poszczególnych stowarzyszeń, organizacji np. koła 

Gospodyń Wiejskich , Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej, Ochotniczych Straży 

Pożarnych, zwracają uwagę radni bo te organizacje często są schowane . Zwracają uwagę na 

rady sołeckie na ich role. Przewodniczący nie chciałby nikogo wyróżniać, ale role 

promocyjne są dokonywane w ciągu roku , postrzeganie różnych organizacji, stowarzyszeń 

itd. Jak też i radnych. Wymaga to wiele zachodu, pracy, zaangażowania a także i pieniędzy 

nie każdy o tym wie , czy to choćby uczestniczyć w pikniku w Pyszkowie gdzie radny , 

KGW, Rada Sołecka , organizowanie  żuru, dnia truskawki, to wszystko jest i odbywa się 

dzięki zaangażowaniu mieszkańców. Taki był cel tej Rady, Urzędu, cel Burmistrza aby od 

budować te więzi międzyludzkie. Pochowano się po domach gdzie nie chciano  wychodzić i 

angażować się do pracy, a po kilku latach coraz więcej mieszkańców przychodzi na różne 

święta i imprez. Przychodzi na święta narodowe które są organizowane. Święta lokalne – 

Kupała, dożynki. W tym sensie komisja ta patronując tym imprezom i niektórym sprawom 

organizowanym lepiej lub gorzej spełniła swoją rolę. Wszystkim zaangażowanym w 

organizację tych świąt bardzo serdecznie podziękował za zaangażowanie i udział w 

organizacjach i stowarzyszeniach w organizowaniu wymienionych imprez i aby nadal się 

włączać w organizację tych świąt. Jeżeli chodzi o oświatę to już zostało wszystko 

powiedziane, ponieważ był to trudny i ciężki okres dla nas , bo likwidacja szkół to wcale nie 

łatwa decyzja jak i również przyjemność. To nasza wspólna rola Burmistrza i członków 

Komisji , radnych aby te budynki były zagospodarowane dla dobra lokalnej społeczności, a z 

tego co wiadomo, Burmistrz czyni takie starania i w przyszłym roku sprawa się spełni. 

Wszystkiego dobrego życzył Przewodniczący i podziękował za uwagę. 

4) Komisja Rewizyjna- sprawozdanie przedłożył przewodniczący radny Tomasz Łuczak,  

wskazała iż komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 27 grudnia 2016r. tematy przewodnie to 

sprawa własnościowa działek które są w posiadaniu Urzędu oraz wydatkowanie funduszy 

sołeckich , Komisja Rewizyjna w tej kwestii nie stwierdziła nieprawidłowości natomiast 

zwróciła uwagę że pewne grunty zostały usankcjonowane przez Urząd Miasta i Gminy i 



podziękowania w kierunku Pana Burmistrza za te przedsięwzięcia i należy dalej działać w 

tym kierunku zwrócono, uwagę aby komisji określić priorytety listę działań w kierunku 

lokalizacji które  przyszłości będą wprost niezbędne i nadal pracować w tym kierunku jak 

najbardziej. Co do funduszy sołeckich to jest bardzo dobra inicjatywa podziękowania dla 

sołtysów za inicjatywy  podejmowane przez sołectwa i prośba  aby środki finansowe 

przeznaczane na sołectwa były w 100% wydatkowane zgodnie z założeniami. To jest bardzo 

ważne  dla Pana Burmistrza i Urzędu Miasta i Gminy takie oddolne inicjatywy dla 

mieszkańców. Podziękował za uwagę. 

5) Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej, sprawozdanie przedłożył Przewodniczący 

radny Wiesław Feliniak, wskazał iż w okresie między sesyjnym komisja odbyła jedno 

posiedzenie, gdzie głównym tematem była zmiana zasad udzielania dotacji dla mieszkańców 

gminy Chodecz przy budowie przydomowych oczyszczalni ścieków. Temat ten szczegółowo 

omówi Pan Jerzy Bontal przy omawianiu  projektu uchwały w przedmiotowym temacie. 

Podziękował za uwagę. w dniu 30 grudnia 2016r.        

Pan Burmistrz przekazał iż na wnioski komisji z okresu międzysesyjnego zostało już 

większości odpowiedziane , sprawy o które komisja wnioskowała zostały już  uregulowane 

lub są w trakcie realizacji. Burmistrz zwrócił uwagę na jedna kwestię z komisji oświatowej 

odnośnie doajadów nauczycieli w ramch nauczania indywidualnego, Burmistrz przekazał iż 

sprawdził osobiście jak jest w innych Gminach i osobiście Pan Burmistrz polecił aby Pani 

Gonera wybrała najlepszą formę na podstawie tych innych Gmin. W innych Gminach jest tak 

że w  większości ci nauczyciele maja dodatek że dojeżdżają i uczą w ramach nauczania 

indywidualnego dzieci w domu. I nie jest to uregulowane w sposób że jest to delegacja bądź 

kilometrówka tylko jest to w ramach umowy o pracę i jest to zapis że miejscem pracy jest np. 

teren Gminy.  I Pan Burmistrz uważa że jest to najbardziej rozsądne rozwiązanie. Które 

zostanie wprowadzone w styczniu roku przyszłego.  

Dyskusji brak. 

Ad. 4.    Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 

rok 2017. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie projektu budżetu 

Miasta i Gminy Chodecz na rok 2017.       

Pani Skarbnik wskazała, iż budżet który radni otrzymali do zapoznania się i zaopiniowania 

przedstawia się następująco. Dochody  w budżecie gminy na 2017 rok zaplanowano w kwocie 

33 600 mln zł. z tego dochody  bieżące 22 900 mln zł. a dochody majątkowe w kwocie 4mln. 

zł. Mamy również na kwotę 5 800zł. dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone tj, na 

pomoc społeczna i zasiłki rodzinne o. Po stronie wydatków budżet przedstawia się 

następująco : wydatki 37 600mln. zł. z tego wydatki 18 700 mln. zł. Wydatki majątkowe 

18 800mln. zł. Z wydatków majątkowych z 18 mln. zł. to najważniejsze na drogi publiczne 

zaplanowano 5 800 mln. zł z tego planowane jest również pozyskanie środków z instytucji 

zewnętrznych na kwotę 2 056 mln zł. W gospodarce mieszkaniowej inwestycje zaplanowano 

na kwotę 2 100mln.zł. po stronie dochodów przewiduje się pozyskanie środków na kwotę 

1 300 mln. zł. W oświacie i wychowaniu inwestycję są zaplanowane na kwotę 1 200mln.zł.  

pozyskane środki planowane to 710 tys. zł. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska to 

inwestycje 4 800mln zł. Planowane pozyskane dotacje to kwota na inwestycje to 3 200mln. zł. 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  inwestycje zaplanowane na kwotę 2 mln. zł. 



Planowane pozyskanie środków to kwota  1 900mln. zł. Kultura fizyczna – inwestycje 

zaplanowane to kwota 2 700mln. zł. Planowane pozyskane środki to 1 600 mln. zł. W 

związku z tym w budżecie zaplanowane na 2017r. jest deficyt w kwocie  4 mln zł. 

Zaplanowane są również środki na wyodrębniony fundusz sołecki kwoqat prawie 250 tys.zł. 

Zaplanowany budżet na 2017 rok zapewnia najniezbędniejsze potrzeby na  rzecz 

mieszkańców miasta i gminy , a mianowicie finansowanie szkół i pla cówek oświatowych , 

utrzymanie na terenie Miasta i Gminy ulic i dróg gminnych. Utrzymanie świadczeń 

społecznych, zleconych gminie , oraz zadań  własnych na rzecz podopiecznych i 

mieszkańców mnaszej gminy. Wspieranie finansowe organizacji pozarządowych i 

stowarzyszeń działających na rzecz mieszkańców na terenie naszej gminy oraz  realizacja 

budżetu obywatelskiego  jakim są fundusze sołeckie. Realizacja budżetu nie będzie gorsza jak 

w roku 2016. To są założenia  na 1 stycznia 2017 roku a wiadomym jest  że budżet jest 

wielokrotnie zmieniany , dokładne są inwestycje w miarę możliwości  na potrzeby 

mieszkańców i państwa radnych. Podziękowała za uwagę.  

Ponadto Pani Skarbnik  odczytała  opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

Zespół we Włocławku gdzie opinia co do projektu budżetu na rok 2017 jest pozytywna . 

Przewodniczący Pan Grzegorz Makowiecki  przedłożył opinię Komisji Budżetu i Finansów 

wskazując iż opinia co do projektu budżetu na rok 2017 jest pozytywna i nie wnosi żadnych 

uwag.  

Dyskusji radni w przedmiotowym temacie nie wnieśli. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy Chodecz na rok 2017. Radni co do projektu nie mieli uwag. Przewodnicząca poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, 

wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XXIII/163/2016 w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2017 została podjęta i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Pan Burmistrz Chodcza podziękował radnym, że z aprobata przyjęli budżet na 2017 rok do 

realizacji  gdzie  wspólnie z Panią Skarbnik przedstawiony został i radni opiniowali jego treść 

na posiedzeniach Komisji , to jest naprawdę dobry budżet dla naszej gminy na 2017 rok 

powiedział Pan Burmistrz. W ciągu roku będą zmiany i te zmiany będą wymuszone 

pozyskiwaniem środków z zewnątrz, czy środków ministerialny za pośrednictwem Urzędu 

Wojewódzkiego lub z Urzędu Marszałkowskiego. Te zmiany będą również wymuszone 

róznymi pomysłami które będą się rodzić na inwestycje i różne  przedsięwzięcia które będą 

powstawać w toku jego realizacji. Zaczyn jest dobry i podziękował radnym że byli 

jednomyślni w głosowaniu nad jego przyjęciem. 

 

       Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017-2031. 

Pani Skarbnik przedłożyła projekt WPF na lata 2017-2031  wskazując iż Wieloletnia 

Prognoza Finansowa jest odzwierciedleniem przedstawionego budżetu ale jednocześnie 

ścieżką do realizacji do roku 2031. WPF jest to na taki okres ponieważ są na takie lata 

zaciągnięte kredyty i pożyczki. Opracowana została źródła dochodów gminy na poziomie 

możliwie realnym do uzyskania w latach 2017-2031, oraz prognozowane wydatki na 

poziomie wydatków w zakresie majątkowym i budżetowym. Określono wydatki w zakresie 



funkcjonowania jednostek gminy.  Projekt WPF jest przedkładany do RIO celem uzyskania 

opinii i ta opinia jest pozytywna przekazała Pani Skarbnik .      

Pan Grzegorz Makowiecki  przedłożył iż   opinia Komisji Budżetu i Finansów jest 

pozytywna. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017-2031. Radni co do projektu nie 

mieli uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że 

uchwała Nr XXIII/164/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Chodecz na lata 2017-2031. została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 6.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy    Chodecz na rok 2016 . 

Pani Skarbnik Miasta i Gminy  przedłożyła informację w przedmiotowej  sprawie wskazując 

iż w toku realizacji budżetu dokonywane jest szereg zmian. Z racji tego, że dzisiaj jest 30 

grudnia 2016r. więc nie będzie już żadnych zmian uchwałą, ale jeszcze muszą co do tego 

budżetu nastąpić zmiany. I tak w rolnictwie i łowiectwie – budowa przyłączy wodociągowych 

dla mieszkańców gminy Chodecz zwiększenie o kwotę 3000 zł.  Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciw pożarowa dla OSP Chodecz zwiększenie  o  kwotę 8000 zł. Transport i 

łączność zakończenie zadania budowa drogi Kromszewice zmniejszenie  o kwotę 174 tys. zł.  

Gospodarka mieszkaniowa  zwiększenie  planu dochodów o 14 tys. zł.  Wieczyste 

użytkowanie zwiększenie , różne rozliczenia zwiększenie subwencji oświatowej o 196 724 

tys. zł. na wniosek Burmistrza  na wypłatę odpraw emerytalnych dla nauczycieli 

likwidowanych szkół podstawowych w Cettach i Zalesiu. Odzyskano WAT za inwestycje 

wykonane wcześniej z przeznaczeniem środków na osoby zatrudnione w ciągu roku do prac 

publicznych. Zwiększenie o 50 tys. zł na wywóz odpadów komunalnych z działek 

letniskowych na terenie Gminy Chodecz.  

Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przedłożył Przewodniczący Komisji , 

Dyskusja – bark . 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie  

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2016 . Radni co do projektu nie mieli 

uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że 

uchwała Nr XXIII/165/2016 zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy    Chodecz na rok 2016 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

       Ad. 7. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .   

P. Skarbnik MiG wskazała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest konsekwencją zmian 

wprowadzonych do budżetu i polegają na dostosowaniu do dochodów budzetowych do kwoty 

25 312 008,65 zł. i wydatków do kwoty 31 856 220,61zł. jak również na zmianie realizacji 

zadań inwestycyjnych na łączna kwotę  8 819 920 zł. to są wszystkie zmiany na rok 2016 w 

WPF.  



Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przedłożył Pan Przewodniczący Grzegorz 

Makowiecki. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .    Radni co 

do projektu nie mieli uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, że uchwała Nr XXIII/166/2016 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 została 

podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały dotyczącej emisji obligacji. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie z art. 89 ustawy o finansach publicznych,  jednostki 

samorządu terytorialnego mogą emitować papiery wartościowe na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu i spłatę długu. Rada wcześniej taką uchwałę podjęła i zostały wyemitowane 

obligacje, z tym że w pierwotnej uchwale zaplanowane emisje wszystkich obligacji były na 

2016 rok, to co mówił Pan Burmistrz nie zachodziła potrzeba w roku 2016 brania wszystkich 

obligacji , zaciągania kredytu na tak wysoką kwotę. W związku z tym część  wyemitowania 

tych obligacji przesunięta zostaje na rok 2017 . Wykorzystano w roku 2016 obligacje  na 

kwotę 2 400 mln zł., a na kwotę  3 600 mln środki w obligacjach przechodzą na rok 2017. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów p. Grzegorz Makowiecki wskazał iż powyższy 

temat był omawiany na Komisji, po analizie komisja wydała pozytywną opinię. 

Dyskusji co do przedmiotowego tematu radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały dotyczącej 

emisji obligacji. 

Radni co do projektu nie mieli uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XXIII/167/2016 w sprawie  zmiany  

uchwały dotyczącej emisji obligacji została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały dotyczącej likwidacji Zespołu Obsługi 

Placówek Oświatowych Miasta i Gminy Chodecz. 

Pani Radca Prawny Dorota Grabczyńska wskazała iż w paragrafie 6 uchwały            

Nr XXII/160/2016 Rady Miejskiej  w Chodczu z dnia  30 listopada 2016r.  w sprawie 

likwidacji  Zespołu  Obsługi  Placówek Oświatowych  Miasta i Gminy  Chodecz  zachodzi 

potrzeba usunięcia pomyłki pisarskiej .  

Dyskusji w powyższej sprawie radni nie podnosili. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały dotyczącej 

likwidacji Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Miasta i Gminy Chodecz.  Radni co do 

projektu nie mieli uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, że uchwała Nr XXIII/168/2016 w sprawie  zmiany  uchwały dotyczącej 



likwidacji Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Miasta i Gminy Chodecz  została podjęta 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10.   Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  zasad udzielania z budżetu gminy dotacji na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

P. J. Bontal przedłożył  informację w sprawie zmiany  zasad udzielania z budżetu gminy 

dotacji na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Miasta i 

Gminy Chodecz , wskazał iż zmiany w tej uchwale polegają na doprecyzowaniu w uchwale 

podjętej w grudniu 2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji był taki zapis , że eliminował 

część osób które wykonały te oczyszczalnie.  

Wnioski,  które  nie otrzymały dofinansowania w danym  roku będą  rozpatrywane w 

pierwszej kolejności  w roku następnym. 

  

Opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej jest pozytywna, Przedłożył 

Przewodniczący Pan Wiesław Feliniak. 

Radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie.   

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany zasad udzielania z 

budżetu gminy dotacji na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

Radni co do projektu uchwały nie mieli uwag. Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XXIII/169/2016 w sprawie  zmiany  zasad 

udzielania z budżetu gminy dotacji na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Miasta i Gminy Chodecz została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

     

Ad. 11.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wzorów formularzy  deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącą Komisji Obywatelskiej i Ochrony 

Środowiska o przedłożenie informacji w powyższej sprawie. 

Radna Ewa Kwiatkowska wskazała iż jest to trudny temat w sprawie gospodarowania 

odpadami komunalnymi, dlatego tez Przewodnicząca Komisji uważa że wzór deklaracji która 

została przedstawiona wymaga pewnych zmian , interpretacja na ten moment już jest różna i 

uważa, że byłoby błędem podejmować uchwałę w tym momencie. Uważa, że nad tym 

projektem należałoby jeszcze popracować . Komisja umówiła się z Panią Mecenas , że do 

tego tematu powróci się na następnym posiedzeniu Komisji , dlatego tez zawnioskowała o nie 

podejmowanie dzisiaj  uchwały w sprawie deklaracji. 

Pytań nie było ze strony radnych jak i gości zaproszonych, Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały w powyższej sprawie i poddała projekt uchwały pod głosowanie . Za podjęciem 

głosowało - 0 radnych. W związku z powyższym Przewodnicząca Rady stwierdziła że 

uchwała nie została przez radnych podjęta.  

Ad. 12. Lokalny Program Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz – omówienie podstawowych 

zagadnień dotyczących rewitalizacji i LPR, a także przedstawienie dalszego planu pracy.     



Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Pania Agatę Drzewiecka o przedłożenie informacji 

w powyższym temacie. 

Pani Agata Drzewiecka przekazała iż przedłoży kilka zagadnień z zakresu rewitalizacji, 

ponieważ jest to ważny temat . Gmina dostała dofinansowanie na dofinansowanie na 

opracowanie programu rewitalizacji w kwocie 90% kosztów kwalifikowanych tj. kwota 

61992zł. Odpowiedzialnymi za opracowanie tego programu rewitalizacji będą odpowiedzialni  

Miasto i Gmina Chodecz, ekspert zewnętrzny – prowadzenie badań  społecznych, oraz firma 

zewnętrzna która zbierze to wszystko łącznie i stworzy dokument  który będzie tutaj 

funkcjonował. Korzystanie z tego wynika z konkursu z którego to finansowanie zostało 

udzielone. Rewitalizacja to pojęcie i dotyczy degradacji społecznej, obszarów gdzie 

występują  problemy typu ubóstwo, bezrobocie, niski poziom wykształcenia , czy też niski 

poziom posyłania dzieci do żłobków. Rewitalizacja to też jak gdyby kompleksowość , gdzie 

wychodzimy od problemów społecznych i zastanawiamy się co należy zrobić pod względem 

społecznym żeby te problemy wyeliminować i następnie wykonujemy konkretne działania. 

Głównym celem rewitalizacji jest przede wszystkim ożywienie społeczne . Najpierw 

kładziemy nacisk na społeczność , co w konsekwencji przyczyni się do poprawy warunków 

zamieszkania , bo jeżeli jest bardziej ożywiony obszar który tchnie życiem to i  milej i 

przyjemniej się  w takim miejscu mieszka. Ponadto poprawa ładu przestrzennego i stanu 

środowiska przyrodniczego  i tutaj dopiero pojawia się poprawa stanu technicznego 

budynków. Bo jeżeli stwierdzi się że do jakiś działek  jest potrzebny odpowiedni obiekt to w 

takim wypadku możemy ten obiekt uwzględnić w naszym programie rewitalizacji wskazując  

jego  potrzebę renowacji lub modernizacji. Ochrona wartości historycznych też ma duże 

znaczenie w oddziaływaniu społecznym. Chodzi głównie o to, że jest to program stylu 

strategii rozwoju gminy i tutaj nacisk kładziemy na obszary problemowe, obszary 

zdegradowane. I tutaj proponujemy działania w różnych sferach. Te obszary definiuje się na 

podstawie  różnych współczynników, różnych wskaźników. Obszar zdegradowany może być 

obszar całej Gminy. Natomiast może tez być podzielony ten obszar na pewne podobszary, nie 

musi być na mapie fizycznie jeden obszar. Może to być obszar wytyczony w jakimś stopniu 

punktowo. Te obszary  wyznacza się wskaźnikami i współczynnikami w strefie przestrzenno 

funkcjonalnej , środowiskowej , technicznej, gospodarczej i społecznej. Na podstawie  

obszaru zdegradowanego wyznacza się obszar rewitalizacji. Zasada maksymalna 

powierzchnia 20%  i maksymalnie 30% mieszkańców. Będzie to około 24 ha i około 1160 

osób. I dla tego obszaru definiujemy cele, działania  rewitalizacyjne w pierwszej kolejności 

społeczne cele a w drugiej kolejności technicznym i infrastrukturalnym. W pierwszej 

kolejności oędą objęte projekty miękkie a następnie projekty twarde. W tworzeniu programu 

rewitalizacji najważniejszym elementem jest udział społeczeństwa. W związku z tym liczy się 

na Państwa pomoc i zaangażowanie i uczestnictwo w samym procesie przygotowania 

programu rewitalizacji. Pierwszym działaniem jest wypełnienie ankiety i przeprowadzić na 

terenie sołectw i wyniki tej ankiety będą wykorzystywane do wyznaczenia tego obszaru 

zdegradowanego. Wstępny harmonogram jest zrobiony i wówczas będą wyznaczane tereny 

zdegradowane, w lutym społeczne spotkania i wyznaczanie miejsc do rewitalizacji. W marcu 

konsultacje do programu rewitalizacji i aby Państwo mogli się zapoznać. O wszystkich 

spotkaniach i etapach konsultacji społecznych będzie społeczeństwo informowane, 



najprościej na stronie internetowej również i telefonicznie do sołtysów będą przekazywane 

informacje . Na tym zakończono. 

Ad. 13.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła punkt zgłaszanie przez  radnych  interpelacji i 

zapytań.  

Radni nie wnosili interpelacji oraz zapytań. 

 

Ad. 14.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zgłaszanie spraw bieżących oraz wolne wnioski. 

Pan Kucharski Krzysztof wskazał iż w wypowiedzi swej powróci do obrad poprzedniej sesji   

która była bardzo burzliwa i brzemienna w swoich skutkach. Wskazał, iż  porównał szkołę do 

towarzystwa wzajemnej adoracji . Niedociągnięcia działań Wysokiej Rady doprowadziło do 

powstania niekorzystnych zjawisk. Bardzo niekorzystnym zjawiskiem jest bojkot , bojkot 

ustawy o samorządzie gminnym, bojkot kpa. Zjawisko jest tym bardziej niekorzystne że jest 

bojkot akceptowany. I nasz gminny komitet wspierający  to robił przez dwa lata, opierał się 

pewnym działaniom które miały służyć do tego żeby cokolwiek zmienić na rzecz szkoły i 

doprowadzić do tego aby się szkołą zainteresować. Dwa lata nie robiono nic.  Dopiero to 

oświadczenie które zostało wygłoszone przez Pan Kucharskiego spowodowało, że 3 listopada 

2016r. zostało takie przedsięwzięcie wykonane. I co z tego ,że zostało wykonane   , zostało 

zamiecione jak gdyby pod dywan,  że takie posiedzenie się odbyło. Bo było wstyd z takimi 

wynikami się pokazać. Ta cała grupa wspierająca  , nasza komisja miała działać dla kogo, 

miała działać  tylko na korzyść jednej grupy. A przecież radni złożyli ślubowanie  że mają 

służyć dla dobra wszystkich mieszkańców , jednocześnie wzywając nadaremno imię Pana 

Boga. Gminny Komitet wspierający działał, że nic nie robiono a otrzymywał pochwały. 

Pochwały sięgały aż ubiegłej kadencji. Tak było pięknie i wspaniale tylko skutek okazał się 

fatalny. Pan Przewodniczący Komisji mówił że wszystko w szkole idzie bardzo dobrze i w 

dobrym kierunku. Ten wspaniały kierunek okazał się trzynastym miejsce w nauczaniu. 

Wspaniały kierunek i wspaniały manewr. Skutek fatalny, pani Wicedyrektor ds. 

pedagogicznych najniższe wyniki w nauczaniu z matematyki. To o czym tu mówić. Komu 

Pani dyrektor miała zwracać uwagę o podniesieniu wyników nauczania. Skoro sama była na 

dnie przez lata. Tak to działało. I wszystkich chroniono w szkole. Tylko nikt nie chronił tych 

kilkuset uczniów. Czy oni nie są mieszkańcami Gminy. Oni są mieszkańcami, a radni 

powinni służyć tym młodym mieszkańcom. Rada i Pan Burmistrz powinni rozliczać to 

towarzystwo, a tam była ochrona. Tak być nie powinno, tak nie może działać  ta firma. Bo to 

jest przez dwa lata spadek  z ósmego miejsca na trzynaste miejsce. To jest skandal.  Rada w 

tym zakresie nie zrobiła nic zlikwidowała tylko szkoły. Ale największym kuriozum jakie było 

to , co się stało na końcu całego procesu. Można było    w telewizji  Trwam obejrzeć. Jakie są 

wspaniałe szkoły i nauczyciele. I Fatalny Pan Burmistrz który tylko działa przeciwko 

oświacie, tam można było dowiedzieć się  jakie szkoła ma wspaniałe osiągnięcia. A państwo 

znacie jakie było nauczanie, pisanie programów naprawczych, w Województwie w 

Bydgoszczy wiedzieli, że są to najgorsze szkoły te dwie zlikwidowane.  Tylko my nie 

wiedzieliśmy, że są najgorsze. A w ogóle kuriozum było to, że Pani Przewodnicząca w tym 

programie powiedziała, że Rada Miejska nie ma nic z tym wspólnego. A przecież były 

posiedzenia Komisji , jest dokument który podpisała Pani Przewodnicząca, a ten dokument 



brzmiał „utrata zaufania dla Pana dyrektora SZPO w Chodczu „. Kto to podpisał, samo się 

podpisało, to są kłamstwa i co ma to wspólnego z Panem Bogiem i innymi historiami. To jest 

po prostu tragedia. Nie można w ten sposób działać. Do tego wskazał jeszcze Pan Kucharski, 

że rok 2016 rozpoczął się od wpadki medialnej gdzie były likwidowane szkoły to na tej samej 

sesji podnoszone są uposażenia dla radnych . Gdzie prasa i radio trąbiło, ale na koniec roku 

mamy jeszcze lepsze wpadki, mamy ogólno polską telewizję , gdzie Gmina Chodecz została 

sponiewierana. Bo  ma najgorsze szkoły i jeszcze  dyrektorzy opowiadają różne 

niedorzeczności. Ten fakt jest nie do wytrzymania. I jeszcze bierze w tym udział ktoś kto nie 

powinien tego robić – ręce opadają wskazał Pan Kucharski. Reasumując to wszystko  , Panie 

Przewodniczący zwrócił się Pan Kucharski niech Pan Stempczyński wytłumaczy tym 

wszystkim i przedstawicielom ludzi dlaczego jest niski poziom kształcenia jest dobry dla 

mieszkańców Chodcza. Niech Pan ma odwagę powiedzieć dlaczego tak jest. A Pani 

Przewodnicząca myślę, że tych wpadek medialnych które Panią męczą to dosyć już. Bo 

wyszliśmy w  telewizji publicznej że mamy bałagan w Gminie ,że nic nie potrafimy, że tu jest 

ruina. Poprosił Pana Przewodniczącego o udzielenie odpowiedzi na zadane pytanie.  

Przewodnicząca Rady powiedziała, że oczywiście tak to może wyglądało, ale niestety tak jak 

zostało powiedziane  Rada nie procedowała odwołania dyrektora SZPO w Chodczu. I taka 

jest  prawda ponieważ jest to w gestii Burmistrza, a następnie poprosiła o wyjaśnienia Pana 

Stempczyńskiego. 

Pan Jerzy Stempczyński powiedział iż jest koniec roku i nie chce się denerwować , tylko chce 

sprostować pewne fakty i informacje. Przewodniczący nie przedstawiał informacji o 

wynikach nauczania na sesji która była poświęcona Panu dyrektorowi gdyż wcześniej była 

sesja, a procedura jest taka że się zdaje sprawozdanie. Zawsze wnioski są omawiane na 

kolejnej sesji która następuje po posiedzeniach komisji. Dlatego nie przedstawiałem tych 

wyników nauczania.  Co do stwierdzenia że idzie wszystko w dobrym kierunku tyczyło się 

czasu po likwidacji szkół, że idzie w dobrym kierunku , że jest opanowany dowóz, były 

pewne niedogodności. Pan się spóźnił , a Pan Burmistrz dzisiaj też tłumaczył i to się odnosiło 

do tego, że sprawy idą w dobrą stronę, że sytuacja jest opanowana. A na bieżąco pewne 

problemy i niedogodności są eliminowane. A Pan nie raczy słuchać bo to wszystko 

mówiliśmy. Wyniki nauczania to temat szerszy , pan oskarża radnych, jakiś komitet ochrony. 

Komisja Oświaty jest bardzo  źle traktowana , to jest taka bezczelność  aby Komisji zarzucać 

że my tu kogoś chroniliśmy, jak można nam radnym zarzucać ,że kogoś chroniliśmy. Nie od 

razu poziom nauczania się podniesie, jeżeli dałoby radę pstryknąć, może byłoby lepiej ale tak 

się nie da.  To jest temat długi. Obarczanie że tu ktoś kogoś chronił jest nie na miejscu, 

oskarżanie nas jest nie na miejscu, bzdura do kwadratu. Komisja Rewizyjna też się naraziła 

itd.  

Pan Kucharski, Panie radny na koniec października była sesja i na koniec listopada i dlaczego 

Pan przekłamuje. Sumienie Panu nie pozwala zając się szkołą , rodzina Panu nie pozwala, 

znajomi. Organizował Pan bal , a nauczycielom nie może Pan powiedzieć ,że słabo uczą. 

Udowodnione zostało na wszystkich dokumentach jakie Pan ma w swoim arsenale i nie ma w 

papierach o czym Pan mówi. Pan Kucharski wskazał już wcześniej że nie są przez Pana 

wykonywane uchwały. I dalej nie są wykonywane. Niech Pan nie opowiada ludziom bzdur. A 

nie ma kto dopilnować nauczycieli, a po przeprowadzonym audycie zwolniono dyrektorkę 



przedszkola bo była w przeciwnym kierunku w stosunku do dyrektora w latach 

wcześniejszych. A radni  nie mają  wpływu na to  co dzieje się w szkole.  

Pan Stempczyński powiedział , iż Pan Kucharski znalazł „czarnego luda i na nim jedzie cały 

czas”. Ponadto oświadczył iż nigdy już nie będzie odpowiadał Panu Kucharskiemu jeżeli 

będzie się wypowiadał nie do rzeczy,  jeżeli radni będą obrażani. Będzie udzielał odpowiedzi 

w sprawach merytorycznych . 

Pani Przewodnicząca, problem był bardzo duży i rzeczywiście bardzo złożony i nie jest do 

wyjaśnienia w dwóch zdaniach. Ponadto przekazała radnym że do Rady wpłynęło  bardzo 

dużo życzeń Bożonarodzeniowych od różnych firm, stowarzyszeń itd.  od Wojewody, 

Marszałka, Starosty, bardzo dużo zaproszeń na stoły wigilijne i jasełka. Podziękowała za 

zredagowanie pięknie gazetki naszej gminnej na ręce Jerzego Stempczyńskiego . 

Podziękowania złożyła również dla  Pani Doroty Grabczyńskiej za pięknie zredagowaną 

gazetkę. Również jest to opinia mieszkańców, że pięknie są zredagowane życzenia i jej cała 

treść jak i szata graficzna. Profesjonalnie zrobione i pełna podziwu . 

 

Ad. 15.  Zakończenie  obrad  sesji. 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu wypowiadając „zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w 

Chodczu”. 
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